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La societat gestora d’organismes
d’inversió col.lectiva del Grup Crèdit
Andorrà, fins ara Crediinvest, passa
a anomenar-se Crèdit Andorrà Asset
Management per facilitar l’es-
tratègia d’internacionalització.

Conseller delegat de Crèdit
Josep Peralba

La setantena de pisos de Jovial co-
mencen a obrir les seves portes per
rebre els inquilins dels propers cinc
anys. La iniciativa de la corporació
de la capital permetrà l’emancipació
d’un bon nombre de joves del país.

Cònsol de la capital
Rosa Ferrer

L’edició de l’Andorra Ultra Trial ja
escalfa motors. De moment ja s’han
avançat algunes novetats, com ara la
major duresa de la prova o la inclu-
sió del Solidaritrial. Un cop més,
s’ha de felicitar els organitzadors.

Organització de l’Ultra Trail
Gerard Martinez

Les fotos dels lectors
Pot enviar com a carta al director fotografies de qualsevol situació que
el sorprengui o de qualsevol deficiència que descobreixi als carrers de
la seva parròquia o de qualsevol altra parròquia o ciutat que visiti.
Enviï-les a l’adreça electrònica redaccio@andorra.elperiodico.com i les
publicarem a la secció dels lectors. Preguem als lectors que amb la
fotografia especifiquin el lloc exacte i la data en què van captar la
imatge, així com una breu descripció dels fets.

oberta
La finestra
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L’escaquejada de Rajoy

Editorial L’opinió del diari només s’expressa als editorials.
Els articulistes hi exposen posicions personals.

Un primer pas cap
a l’autosuficiència

L’APOSTA PER LES
ENERGIES
RENOVABLES ÉS UN
ENCERT DEL GOVERN

a instal.lació de
cementiris de residus
radioactius no deixa
indiferent a ningú

JOSEP ANTON

E n moments estel.lars, al llarg
dels segles, des de de Zala-
mea a Móstoles, a Espanya

els alcaldes han alçat la veu quan ca-
llaven aquells que per la seva encas-

tellada encomana estaven predesti-
nats a parlar. Parlar per marcar cri-
teri i traçar camí amb relació a as-
sumptes de gran importància per al
comú.

L’últim regidor que ha seguit tan
honrosa tradició ha estat Pedro
Sánchez, alcalde popular de Yebra.
Va parlar per convocar consell i, a
través dels regidors, preguntar als
veïns de la localitat si volien o no
que en terrenys del municipi s’ins-
tal.lés un magatzem de residus ra-
dioactius. La resposta va ser favora-
ble, però divideix el veïnat. Tampoc
ho vol el president de la Junta de
Castella-La Manxa; ni María Dolores
de Cospedal, secretària general del
PP i aspirant a reemplaçar Barreda.
És el cas que el PP, com a partit es
declara favorable a la instal.lació de
centrals nuclears, encara que, pel

que es veu, la seva secretària general
encara ho és més (partidària) de les
expectatives electorals que pronosti-
quen la seva victòria en la pugna per
la butaca de la presidència de la Jun-
ta. El cas és que, tornant a la qüestió
de fons, la instal.lació de magatzems
o cementiris de residus radioactius
és assumpte que no deixa indiferent
a ningú.

Temor, falta d’informació, cam-
panyes a favor i en contra, de-
magògia... La naturalesa d’aquests

materials, com dic, no deixa indife-
rent a ningú. Tothom té una idea
formada sobre aquest assumpte.
Tothom, menys, valga’m Déu, el
líder del PP. Preguntat el senyor Ra-
joy pel cas de l’eventual instal.lació
d’un magatzem de residus radioac-
tius a Yebra, va dir no tenir una opi-
nió clara sobre l’assumpte.

I es va quedar tan ample. Tan am-
ple i sense un periodista que li repre-
guntés sobre si sabia que el lideratge
consisteix a tenir i marcar criteri so-
bre tots i cadascun dels assumptes
que afecten al comú. Escaquejar-se,
posar-se de perfil, al Ponç Pilat, da-
vant de les qüestions que polaritzen
l’opinió de la ciutadania no l’aju-
darà a trobar el camí de Yebra. Ni el
de la Moncloa. H
Periodista.

redaccio@andorra.elperiodico.com

E
l ministre de Finances i
Economia, Pere López,
va anunciar ahir que
Forces Elèctr iques
d’Andorra (Feda) enge-

garà durant aquest any dos pro-
jectes per produir energia fotovol-
taica en teulades d’equipaments
públics.

Així, després de la celebració
del Consell de Ministres de la pa-
rapública, López va exposar que
l’objectiu en matèria energètica
és impulsar les energies renova-
bles, com la fotovoltaica, i les
polítiques d’estalvi i d’eficiència.
En aquest sentit, el mateix minis-
tre va avançar que s’estan prepa-
rant un conjunt de textos regla-
mentaris i al març s’entrarà a
tràmit parlamentari una llei de
mesures provisionals amb relació
a l’energia amb l’objectiu d’am-
pliar les competències de Feda
per tal de donar cabuda a les no-
ves energies. Ara bé, no solament
la parapública podrà tirar enda-
vant els seus projectes, sinó que

també es preveu que ho puguin
fer tot un seguit d’empreses priva-
des. Per tant, la futura legislació
estarà pensada per alliberar al-
menys mínimament el monopoli
de Feda i permetrà incorporar pe-
tites produccions a la xarxa del
país. I és que resulta evident que
l’estructura de subministrament
energètic que té a dia d’avui An-
dorra -.basada en l’electricitat i els

carburants– no és viable a llarg
termini per la forta dependència
de l’exterior i, per tant, de mica
en mica s’ha de caminar cap a un
escenari on els llindars d’autosufi-
ciència siguin força superiors als
actuals.

I és precisament cap a on sem-
bla que va dirigida l’actuació del

Govern socialdemòcrata amb
l’aplicació progressiva de mesures
que a poc a poc ens vagin portant
cap a l’objectiu en qüestió. En
aquest sentit, a part de totes les
propostes citades, també s’està
treballant en una auditoria
energètica d’abast nacional per
tal d’augmentar l’eficiència
energètica sobretot en el Govern i
en les parapúbliques. A més, el
ministre va assenyalar que en els
propers dos anys l’Executiu treba-
llarà per tal de crear el llibre
blanc de l’energia, és a dir, un do-
cument que definirà l’escenari a
30 anys vista i la política energèti-
ca que cal seguir.

Aquest conjunt d’iniciatives de-
mostren una actitud decidida de
l’Executiu per fer progressos en el
cap de l’energia. Si bé restarem
força anys a obtenir resultats
d’aquest treball, era necessari que
arribés el moment en què es fes el
pas de la conscienciació a les me-
sures pràctiques.

Encara queda molt per fer en
aquest terreny sobretot pel que es
refereix a la millora de l’eficiència
energètica, però almenys es dei-
xen entreveure uns primers se-
nyals que assenyalen cap a una
acció política destinada a assolir
una difícil però cabdal transició
energètica al Principat.

Per això tots parlen amb la boca
mig tancada. Seria prudent deixar
de banda les ulleres en la seva mio-
pia electoral i utilitzar les de mirar
de lluny per combatre la miopia
política. Sobretot deixem les especu-
lacions que fa tant de temps que cul-

més exigents són a l’hora de dema-
nar comptes d’allò que volen perpe-
tuar i van crear. S’obliden del canvi
que tots volem i que alguns també
exigeixen. H
Periodista.

jarosell@andorra.elperiodico.com


